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چراایدهاي
دردولتمشاهدهنميشود؟

تقريباً هيچ ايده جديدي كه گره گشا و راهگشا باشد از دولت 
مش��اهده نمي ش��ود. رفع و رجوع امور روزمره و حفظ ديوان 
سالاري كشور خروجي فعلي دولت است. مي گويند مشكلات 
زياد است در عين حال رئيس جمهور محترم فرمودند كه هيچ 
مشكلي نيست كه با كليد تدبير حل نشود. علت روزمرگي دولت 

و رشد هزينه هاي جاري يك سرچشمه دارد. 
عبدالله گنجي، مديرمسئول روزنامه جوان در كانال تلگرامي 
خود نوشت:  معتقدم مهم ترين علت بي ايده اي دولت »آزمودن 
آزموده شده هاست.« كسي كه 21 سال، 15 سال يا 26 سال 
وزير است مگر مي شود صاحب ايده نو باشد؟ مورد طرح سلامت 
گواه اين مدعاست. وزير بهداشت از معدود وزراي كابينه است 
كه قبلا در دولت نبود همين باعث گرديد يك ايده و طرح داشته 
باشند. ديگراني كه ايده نداشتند به خاطر »آزموده را آزمودن 
خطاست« مي باشد. روحاني با تجربگي و برند بودن را شاخص 
وزرا  دانست نه ايده پردازي و خلاقيت را. بنابراين »پزدهي« بر 
ايده هاي جديد ارجح شمرده شد.  كسي كه بيست و چند سال 
وزير است و صدها ميليارد آورده ش��خصي اوست سه آسيب 
مديريتي ديگر دارد؛ اول ارضا شدگي مالي و عدم انگيزه دويدن 
براي ده، بيست ميليون حقوق است. دوم گوشش از هر حرف 

ثالثي در حوزه كاري اش پر اس��ت چرا كه خود را وزير ارشد يا 
شيخ الوزرا مي داند. براي كساني كه سابقه دارند اما ايده ندارند، 
رفتن راه هاي قبلي هم مشمئز كننده و از حوصله خارج است و در 
نهايت همه چيز به بن بست مي رسد.  اين واقعيت در محيط هاي 
علمي ما هم وجود دارد. معمولاً دانشجويان آموخته هاي خود را 
از اساتيد جوان؛ نيازمند و جديد مي گيرند. جلسه درس اساتيد 
پيرمرد معمولاً جلسه تفريح است و بعضا مطلبي در كلاس گفته 
مي شودكه سي سال است عينا تكرار مي شود.  روحاني راهي 
جز بن بست شكني مديريتي ندارد. حتي به كسي كه 20 سال 
وزير بوده نمي تواند بگويد بالاي چشمش ابروست. چون مثلاً او 
در اين مسير خيلي پيراهن پاره كرده است. معضل شدن مسكن 
مهر نمونه بارز گرفتار ش��دن رئيس دولت در چنبره وزراي با 

سابقه و پيراهن پاره كرده است.

دخترهاش��ميتبليغاتط��رحتحول
سلامترادروغخواند

» دولت و مجلس با ما مشورت نمي كنند.« اين گلايه فاطمه 
هاش��مي، دختر بزرگ هاشمي رفسنجاني اس��ت كه تجربه 
كاري اش در زمينه بيماري هاي خاص است و در مورد مشورت 
دولتي ها و مجلسي ها در امور دارويي بيماران خاص مي گويد: 
»از ما هيچ وقت مشورت نگرفتند چون مشورت هاي ما به هر 

حال با طرح مشكلات وانتقادات اس��ت. من هميشه خودم را 
درگير مي كنم و براي هر اتفاقي كه به نظرم مي رسد اولين نامه 
را براي رئيس جمهور مي نويسم.« او البته از اين نامه نگاري ها 
هم طرفي نبس��ته و از جواب هاي اش��تباه مي گوي��د و اينكه 
رئيس جمهور هم در جريان همه امور نيست: »اولين نامه را براي 
رئيس جمهور مي نويسم. رئيس جمهور نامه ها را براي وزارت 
بهداشت مي نويسد و در اكثراوقات جواب هاي غيرقانع كننده 
براي ما ارسال مي شود، خيلي از اين جواب ها نيز كامل نيست 
يا حتي اشتباه است رئيس جمهور هم كه در جريان همه امور 
نيست! همان جواب هاي ناكامل و نامناسب را براي رئيس جمهور 
رونوشت مي كنند ولي من دوباره نامه مي زنم كه پيگيري هايم 
را انجام دهم. قبلا در جلساتش��ان هم كه دعوت مي ش��ديم 
نظرات مان را مي گفتيم و ش��ايد به خاطر همين ديگر ما را به 

جلسه اي دعوت نمي كنند.«
تبليغات در مورد طرح تحول س��لامت را هم دروغ مي خواند: 
»تبليغات زيادي را در طرح تحول س��لامت راجع به بيماران 
خاص كردند كه آن هم دروغ بود... اتفاقا درطرح تحول مقداري 
هم براي بيماران ما مشكلاتي پيش آمد، مثلاً بيماران تالاسمي 
كه قبلا همه داروهاي شان را رايگان مي گرفتند. اكنون بايد براي 
برخي از داروهايشان هزينه پرداخت كنند. در زمينه دياليز هم 

وضعيت خوبي در كشور نيست...«

نقش سعودي در شكل گيري »خيانت بزرگ«
 به قدس شريف

»دونالد ترامپ« رئيس جمهوري ايالات متحده امريكا پنج شنبه گذشته 
در جديدترين اقدام جهت خوش رقصي براي صهيونيس��ت ها، قدس 
اش��غالي را به عنوان پايتخت رژيم صهيونيستي به رسميت شناخت. 
اين اقدام با مخالفت گسترده  اي از س��وي جامعه جهاني مواجه شد؛ 
هرچند كه آنها تاكنون هيچ اقدام عملي را براي مقابله با اين تصميم 
رئيس جمهوري ايالات متحده امريكا ص��ورت نداده اند. پس از اتخاذ 
تصميم ترامپ درخصوص شناسايي قدس اشغالي به عنوان پايتخت 
رژيم جعلي صهيونيستي، موج گسترده اي از تظاهرات ضد امريكايي � 
صهيونيستي در نقاط مختلف ازجمله در تونس، الجزاير، لبنان و ديگر 
كشورها به راه افتاد. فلسطينيان نيز به صورت يكپارچه در نقاط مختلفِ 
كرانه باختري، قدس اش��غالي و نوار غزه به خيابان  ريخته و نسبت به 
اقدام متهورانه دونالد ترامپ اعلام انزجار كردند. در حملات ددمنشانه 
نظاميان صهيونيست به معترضان فلسطيني در نقاط مختلف چند نفر 

شهيد و 1000 نفر نيز به شدت زخمي شدند. 
همزمان با ش��عله ور ش��دن آتش خشم فلسطينيانِ س��اكن نوار غزه 
جنگنده هاي صهيونيس��ت در اقدامي وحش��يانه به صورت گسترده 
اقدام ب��ه بمباران مناطق مس��كوني در اين منطقه كردن��د. به دنبال 
اين حملات، چهار فلسطيني ش��هيد و شماري ديگر زخمي شدند. با 
اين حال، سران كشورهاي عربي � اسلامي كه داعيه پرچمداري دفاع از 
مسئله فلسطين و قدس شريف را دارند، واكنش درخوري به اقدامات 
رژيم صهيونيستي و متحدان بين المللي آن يعني ايالات متحده امريكا 
عليه فلسطينيان و مقدسات آنها نشان نداده اند؛ اين سكوتِ سنگين در 
برابر پايمال شدن بديهي ترين حقوق فلسطينيان، گواه بر هماهنگي 
كامل و تنگاتنگ ميان شيخ نشينان عرب و هم پياله هاي امريكايي آنها 

در مواجهه با قدس شريف است. 
   جلب رضايت اعراب براي اقدام عليه قدس

دراين مي��ان، از كنار نقش عربس��تان س��عودي و به وي��ژه »محمد 
بن س��لمان« وليعهد جوان و مغرور آن در عملياتي ش��دن طرح شوم 
ايالات متحده امريكا عليه بيت المقدس، نمي توان به س��ادگي عبور 
كرد. جاي هيچ شكي وجود ندارد كه رئيس جمهوري امريكا پيش از 
اتخاذ اين تصميم و اعلام عمومي آن، موافقت كش��ورهاي عربي و در 
رأس آنها عربستان سعودي را به دست آورده است. درهمين ارتباط، 
پايگاه عرب زبان »رأي اليوم« مي نويسد: »ترامپ پيش از اعلام تصميم 
شناسايي قدس به عنوان پايتخت رژيم اس��رائيل، رضايت مهم ترين 
كشورهاي عربي را جلب كرده اس��ت«. اين پايگاه در ادامه نيز آورده 
است: »اگر ترامپ تصور مي كرد كه اتخاذ تصميم اخيرش به صف آرايي 
جدي سران عرب با وي منجر خواهد ش��د، هيچ گاه چنين اقدامي را 

صورت نمي داد.« 
    علني  س�اختن روابط با تل آويو به قيمت مقابله با مس�ئله 

فلسطين
تلاش بي وقفه ماه هاي اخير مقامات سعودي و متحدان و هم پيمانان 
منطقه اي آنها در عادي س��ازي روابط با رژيم صهيونيستي نيز عمق 
خيانت حكام كش��ورهاي عربي � اسلامي به مس��ئله فلسطين را به 
نمايش مي گذارد. البته بسياري از تحليلگران و ناظران سياسي براين 
باورند كه در روابط ميان كش��ورهاي عربي و رژيم صهيونيستي بايد 
از واژه »علني س��اختن« به جاي واژه »عادي س��ازي« استفاده شود، 
چراكه روابط ميان آنها هيچ گاه غيرعادي نبوده است كه اكنون وارد فاز 
عادي سازي شده باشد. درهرصورت، امروز كشورهاي عربي ديگر ابايي 
از علني شدن روابط خود با س��ران رژيم صهيونيستي ندارند و آزادانه 
با يكديگر در رفت و آمد هستند. سفر »انور عشقي« ژنرال بازنشسته 
سعودي به اراضي اشغالي و عكس يادگاري وي با مقامات صهيونيست 
و سپس سفر مخفيانه »محمد بن سلمان« وليعهد سعودي به تل آويو، 
تنها گوشه اي از تلاش رياض براي تقويت روابط با رژيم صهيونيستي 

محسوب مي شود. 
ازآنجايي ك��ه عالمَ سياس��ت ب��ه ويژه ب��راي حكام توس��عه طلب و 
تماميت خواه سعودي و صهيونيست، عرصه بده و بستان هاي سياسي 
است، كاملًا واضح و آش��كار به نظر مي رسد كه يكي از شروط اصلي و 
اساسي صهيونيست ها براي پذيرش نزديكي اعراب به آنها به فراموشي 
سپردن مسئله فلسطين و قدس شريف بوده باشد. ازهمين روي، اصلًا 
عجيب به نظر نمي رسد كه حكام عرب، مس��ئله فلسطين را به ثمن 
بخس فروخته و در پشت پرده با س��ردمداران امريكايي در شناسايي 

قدس به عنوان پايتخت رژيم صهيونيستي به توافق رسيده باشند. 
    بن سلمان: بيت المقدس را فراموش كنيد!

همانگونه كه پيشتر ذكر شد، عربستان سعودي در خط مقدم تقويت 
روابط با رژيم صهيونيس��تي و مبارزه با آرمان شهروندان فلسطيني و 
قدس اشغالي قرار دارد. اخيراً نيز روزنامه امريكايي »نيويورك تايمز« در 
مطلبي كه كاملًا مؤيد اين مسئله است، از پيشنهاد بي شرمانه »محمد 
بن س��لمان« وليعهد س��عودي به »محمود عباس« رئيس تشكيلات 
خودگردان فلس��طين درخصوص بيت المقدس، پرده برداش��ت. اين 
روزنامه امريكايي درهمين ارتباط نوشت: »بن سلمان به ابومازن گفته 
است كشور مستقل فلسطين مي تواند تش��كيل شود؛ به شرط اينكه 
فلسطينيان از بخش هايي از كرانه باختري چشم بپوشند، شهرك هاي 
اسرائيلي در كرانه باختري كه به اعتقاد همه غيرقانوني هستند پابرجا 
بمانند، فلسطيني ها ديگر بيت المقدس شرقي را به عنوان پايتخت خود 

ندانند و آوارگان فلسطيني نيز حق بازگشت نداشته باشند«. 
    معاملات بزرگ پشت پرده 

»امنيت اسرائيل خط قرمز ماست«. كمتر كسي در عالم سياست ممكن 
است تاكنون اين جمله را نشنيده باشد. دولتمردان ايالات متحده امريكا 
همواره از امنيت رژيم صهيونيستي به عنوان امنيت خود ياد و از تمامي 
ظرفيت ها و امكانات در نزد خود براي حماي��ت از تل آويو بهره برداري 
كرده اند. اكنون نيز در مسئله قدس و شناسايي آن به عنوان پايتخت 
رژيم صهيونيستي و سكوتِ آميخته با رضايت اعراب بوي يك معامله 
بزرگ ميان واشنگتن و حكام عرب به مشام مي رسد، براي مثال، درحال 
حاضر كشورهايي نظير عربستان سعودي و امارات كه در باتلاق يمن 
فرو رفته اند به ش��دت نيازمند كمك هاي سياسي و نظامي واشنگتن 
هستند. در بحرين نيز حكام آل خليفه براي سركوب انقلابيون به شدت 
نيازمند كمك هاي دولتمردان امريكايي هستند. در نقطه مقابل، مقامات 
امريكايي و به ويژه رئيس جمهوري آن همواره تأكيد كرده اند كشورهاي 
عربي بايد بهاي حمايت واش��نگتن از آنها را بپردازند. بنابراين اينگونه 
استنباط مي شود كه به فراموشي س��پردن قدس اشغالي و موافقت با 
تقديم آن به رژيم صهيونيستي، بخش��ي از بهايي است كه اعراب و در 
رأس آنها عربستان سعودي مي بايست در ازاي حمايت هاي واشنگتن 

از آنها ، بپردازند. 

بوريس جانسون وزير 
امورخارج�ه انگليس     گزارش     

پس از اقامت دو روزه در ايران و ديدار و گفت وگو با 
مقامات كشورمان ديروز تهران را به مقصد لندن 
ترك كرد. سفري كه از مدتي قبل مورد توجه بي 
بي سي فارسي بود و موضوع آزادي نازنين زاغري 
جاسوس انگليس�ي به عنوان يكي از مهم ترين 
برنامه هاي جانسون تعريف شده بود. اما در سوي 
ديگر ماجرا، آنچه كه براي جمهوري اسلامي ايران 
اهميت داشت، مسئله بدعهدي امريكا و طرف هاي 
غربي و كارشكني در اجراي برجام بود. به گونه اي 
كه چندي پيش ظريف وزير امورخارجه كشورمان 
گفته بود: »حتي نمي توانيم يك حساب بانكي در 
لندن باز كنيم. « با اين حال شايد بتوان گفت در 
ديدارهاي مقامات كش�ورمان تنها مقامي كه با 
صراحت بيشتري با جانسون صحبت كرد، علي 
لاريجاني رئيس مجلس ش�وراي اس�لامي بود. 
لاريجاني در عين حالي  كه  از خ�ود او به عنوان 
»مردی كه برجام را در 20 دقيقه تصويب كرد.« ياد 
می شود،  به بوريس جانسون  وزير خارجه كشوری 
كه دو دهه اس�ت روی برنامه  هس�ته ای ما فكر 
می كند،  گفت: »حتي شما مشكل بانكي سفارت 
ايران در لندن را هم حل نكرده ايد.«  اين درحالي 
اس�ت كه جانس�ون در همه اين ديدارها به يك 
تعارف كلي كه » ما از برجام به عنوان يك توافقنامه 
بين الملل�ي حماي�ت مي كني�م« بس�نده كرد. 
   حتي مشكل بانكي سفارت ايران را هم حل 

نكرديد
لاريجاني در اين ديدار، با اشاره به موضوع برجام 
خطاب به جانسون تأكيد كرد: شما بعد از تصويب 
برجام اق��دام جدي ب��راي هم��كاري اقتصادي 
انجام نداديد. در حالي كه برخي از كش��ورهاي 
اروپايي تلاش بسيار بيشتري كردند حتي شما 
مشكل بانكي س��فارت ايران در لندن را هم حل 

نكرده ايد.

 خبرگ��زاري خانه ملت، گزارش كرده اس��ت كه 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي در ديدار وزير 
خارجه بريتانيا و هيئت همراه گفت: » ما مخالف 
لشكركشي به س��اير كشورها هس��تيم؛ از سال 
2000 كه ارتش هاي امري��كا و انگليس ابتدا به 
افغانس��تان و س��پس عراق حمله كردند منطقه 
شاهد آشفتگي شد و هر روز اين آشفتگي بيشتر 
مي ش��ود. اين حملات عامل مهمي در گسترش 

تروريسم بود.« 
  به ج�اي ايران هراس�ي واقعيات منطقه 

را ببينيد
بايد به جاي ايران هراس��ي به آنچ��ه در واقعيت 
كشورهاي منطقه مي گذرد توجه كرد. وي تصريح 
كرد: مردم بحرين جز دموكراس��ي چيز ديگري 
نمي خواهند، آنه��ا خواهان ح��ق رأي منصفانه 
هستند. چرا شما از سركوب آنان حمايت مي كنيد، 
شما خود را مدافع حقوق بشر معرفي مي كنيد اما 
در اينجا از كساني كه حقوق مردم بحرين را ضايع 
مي كنند حمايت مي كنيد. رئيس مجلس شوراي 
اسلامي ادامه داد: در يمن هم همين گونه است؛ 
چرا اجازه داده نمي شود كه مردم يمن خودشان 
براي خود تصميم بگيرند. ش��ما براي كساني كه 
مردم يمن را بمباران مي كنند س��لاح و امكانات 
مي دهي��د. وي افزود: م��ا در مبارزه با تروريس��م 
جدي هستيم؛ در عراق و سوريه به دعوت رسمي 
دولت هاي آن كش��ورها وارد مبارزه با تروريس��م 
شديم. ما راه حل مشكلات منطقه را سياسي و از 
طريق گفت وگو و مذاكره مي دانيم. برجام كه از نظر 
شما يك اقدام درست و موفق بود چه كشورهايي 
در منطقه با آن مخالفت مي كنند؟ و حداكثر تلاش 
خود را به كار بردند كه به نتيجه نرسد.   وي افزود: 
تصميم رئيس جمهور امريكا براي انتقال سفارت 
آن كشور به بيت المقدس يكي ديگر از اشتباهات 
بسيار بزرگ دولت امريكا است كه ميزان اشتباه 

بودن آن در آينده مشخص مي شود. 

   انگليس پشتيبان اجراي برجام است
بوريس جانسون، وزير خارجه انگليس نيز در اين 
ديدار گفت: م��ا از برجام به عن��وان يك توافقنامه 
بين المللي حمايت مي كنيم زيرا اين يك توافقنامه 
خيلي مهم است و ما علاقه منديم نه تنها در بخش 
هسته اي، بلكه در بخش اقتصادي نيز مردم ايران از 
آن بهره ببرند. وي اظهار داشت: در حال حاضر توافق 
ميان ايران و انگليس در حد كافي نيس��ت و ما در 
مقايسه با آلمان و فرانسه مبادلات تجاري كمتري 
داريم. وي تصريح كرد: مأموريت من در اين سفر، 
افزايش س��طح همكاري ها در حوزه هاي مختلف 
سياس��ي، اقتصادي و پارلماني و برداش��تن موانع 
موجود ميان گسترش اين روابط است و خواستار 
آن هستيم كه هيئت هاي بيشتري ميان دو كشور 
در تبادل باشد و توريست هاي بيشتري از ايران به 
انگليس بيايند. جانسون افزود: اين درست است كه 
ما در خصوص انحلال رژيم ها در منطقه اشتباهاتي 
داش��تيم ولي نيتمان ايجاد ثبات در منطقه بود و 
اكنون هم بر اين اعتقاديم كه بايد آرامش و امنيت به 

منطقه برگردانده شود. 
   ايران بايد بتواند از منافع برجام بهره  مند 

شود
رئيس جمهور كشورمان نيز در ديدار وزير خارجه 
انگليس بر گسترش روابط و همكاري هاي بانكي 
ايران و انگلس��تان در راس��تاي برجام تأكيد كرد 
و گفت: اج��را و حفظ برجام حائز اهميت اس��ت، 
معتقديم هم��ه و به ويژه ملت اي��ران بايد بتوانند 
از منافع برج��ام بهره برداري كنن��د.  به گزارش 
پايگاه اطلاع رساني رياست جمهوري، روحاني با 
اشاره به ضرورت توسعه روابط دوستانه و متوازن 
ايران و انگليس در راستاي تأمين و تضمين منافع 
مشترك، افزود: مناسبات دو كشور با وجود فضاي 
پس از برجام متناس��ب با ظرفيت هاي همكاري 
نبوده و بايد براي رسيدن به نقطه مطلوب در روابط 
و همكاري هاي فيمابين، تلاش بيش��تري انجام 

ش��ود. وي با بيان اينكه همكاري ايران و 1+5 در 
اقدامي بزرگ منجر به توافق ارزشمند و بين المللي 
برجام شد، اظهار كرد: بايد تصميم و اراده مبني بر 
استفاده از فضاي پس از برجام براي توسعه همه 
جانبه مناس��بات و همكاري ه��ا را در مقام عمل 
نشان داده و شاهد آثار آن باشيم. روحاني با اشاره 
به لزوم گس��ترش رواب��ط و همكاري هاي بانكي 
ايران و انگلستان در راستاي اجراي برجام، خاطر 
نشان كرد: اجرا و حفظ برجام حائز اهميت بوده و 
معتقديم كه همه و به ويژه ملت ايران بايد بتوانند از 
منافع برجام بهره برداري كنند. روحاني خاطرنشان 
كرد: شرايط منطقه به گونه اي است كه نبايد در 
آتش آن دميده شود و تصميم اخير رئيس جمهور 
امريكا در انتقال س��فارتخانه اين كشور به قدس 
شريف، تصميمي نادرست و بنزيني بود كه در آتش 

منطقه ريخته شد. 
   علاق�ه مند ب�ه س�رمايه گذاري در ايران 

هستيم
بوريس جانس��ون وزير امور خارج��ه انگليس نيز 
در اين ديدار با بيان اينكه امروز به واس��طه برجام 
فرصت هاي خوبي براي توسعه روابط و همكاري هاي 
ايران و انگلستان فراهم شده است، گفت: مصمم به 
گسترش همه جانبه مناس��بات تهران - لندن در 
بخش هاي مختلف هس��تيم. وي با تأكيد بر اينكه 
برجام توافق مثبتي است كه بايد ادامه پيدا كرده 
و مردم ايران بتوانند از منافع اقتصادي آن بهره مند 
شوند، اظهار داشت: فرصت هاي تجاري و اقتصادي 
بس��يار خوبي در ايران وج��ود دارد و علاقه داريم 
ش��ركت هاي انگليس��ي نيز بتوانند در پروژه هاي 
سرمايه گذاري ايران مش��اركت كنند. جانسون با 
بيان اينكه جمهوري اسلامي ايران اقدامات مثبتي 
در مسير مبارزه با تروريسم و توسعه صلح و ثبات در 
منطقه انجام داده اس��ت، گفت: انگلستان تصميم 
رئيس جمهور امريكا در انتقال سفارت اين كشور به 

قدس را اقدامي مناسب قلمداد نمي كند. 
   پيام صالحي به امريكايي ها 

ديدار با صالحي، مع��اون رئيس جمهور و رئيس 
س��ازمان انرژي اتمي از ديگر ديدارهاي بوريس 
جانسون در سفر به تهران بود. معاون حقوقي و امور 
بين الملل و سخنگوي سازمان انرژي اتمي درباره 
جزئيات اين ديدار گفت: وزير خارجه انگليس در 
ديدار با آقاي صالحي اين پيام را دريافت كرد كه 
نمي شود برجام را بدون بهره مندي ايران از منافع 
آن ادامه داد و طبعاً اين پيام از طريق آقاي جانسون 
بايد به نحوي به امريكايي ها منتقل ش��ود. بهروز 
كمالوندي در گفت وگو با خبرگزاري صداوسيما 
با تبيين اهميت مذاك��رات وزير خارجه انگليس 
با رئيس س��ازمان انرژي اتمي گفت: ديدار امروز 
اين ارزيابي را به ما مي دهد كه انگليسي ها به اين 
جمع بندي رسيده اند كه نقش جمهوري اسلامي 
ايران در منطقه، بارز اس��ت و بدون ايران مسائل 
منطقه قابل ح��ل و فصل نيس��ت.  كمالوندي با 
تأكيد بر انتقال اين پيام ب��ه امريكايي ها كه ادامه 
برجام بدون بهره مندي ايران از مزاياي آن شدني 
نيس��ت تصريح كرد: به ويژه موضوع اصلي در اين 
خصوص تعاملات بانكي اس��ت زيرا در حوزه هاي 
ديگر مش��كلي نداريم و در اين حوزه بايد تلاش 
كنند و شايد قدم نخستش اين باشد كه از رويه اي 
كه بانك هاي بزرگ را از همكاري با ما مي ترسانند 

بايد دست بردارند. 

عارف: هتك حرمت عاشوراي 88 را 
محكوم مي كنيم

رئي�س فراكس�يون امي�د در مجلس 
ب�ا تأكي�د ب�ر اينك�ه هت�ك حرمت 
عاش�وراي 88 را محك�وم مي كني�م، 
گف�ت: آن هت�ك حرمت ه�اي 88 
توطئ�ه ب�ود و مبناي م�ا صحبت هاي 
رهبري است كه ريشه فتنه گري را در 
خارج از كش�ور مي دانند نه در داخل. 

به گزارش فارس، محمدرضا عارف شامگاه شنبه در جمع دانشجويان 
دانشگاه شهركرد با اشاره به اظهارات اخير رئيس  جمهور امريكا، اظهار 
كرد: بي  تدبيري ترامپ با تدبير ملت هاي اسلامي بايد برطرف شود. وي 
با اشاره به 16 آذرماه و روز دانشجو ادامه داد: جنبش دانشجويي تاريخ 
رسمي 74 ساله و ريشه در ارزش هاي اسلامي دارد، اين جنبش همواره 
در حل بحران هاي كشور پيش قدم بوده، راه آن با راه رهبري گره خورده 
است و در راستاي منويات ايشان قدم برمي دارد. رئيس فراكسيون اميد 
در مجلس با اشاره به اينكه جنبش دانش��جويي بايد درگير جزئيات و 
تقابل تشكل با تشكل نش��ود و افراط و تفريط را در همه بخش ها كنار 
بگذارد، افزود: جنبش دانشجويي علاوه بر خدماتي كه داشته مشمول 
آسيب هايي هم شده است و يكي از آن آسيب ها را مي توان عدم داشتن 

استقلال سياسي در يك مقطع از تاريخ دانست. 
عارف با اشاره به اينكه وظيفه دانش��جو علم آفريني است، توضيح داد: 
دانشجو بايد علم را به ثروت و فناوري تبديل كند و جنبش دانشجويي 
بايد برنامه راهبردي براي دهه پنجم داش��ته باش��د چ��را كه مديران 
دهه آينده همين دانش��جويان امروز هس��تند. وي اضافه كرد: به رغم 
اختلاف نظرها بايد همه تش��كلات دانش��جويي وفاق داش��ته باشند، 
روي تاكتيك ها اختلاف هس��ت اما روي رويكرده��اي كلي يك نظر 
مشترك وجود دارد. عارف با انتقاد از نحوه برخورد با دانشجويان گفت: 
برخوردهاي امنيتي پاسخ دانشجويان ما نيست چون دانشجويان بهتر 
از هر كسي مسائل امنيتي را مي شناس��ند. عارف در بخش ديگري از 
سخنان خود با تأكيد بر اينكه هتك حرمت عاش��وراي 88 را محكوم 
مي كنيم، بيان كرد: هتك حرمت ه��اي 88 توطئه بود، هتك حرمت 
عاشوراي 76 هم توطئه بود و بايد در قبال هر دو موضع گرفت؛ مبناي 
ما صحبت هاي رهبري است كه ريش��ه فتنه گري را در خارج از كشور 
مي داند نه در داخ��ل. وي ادامه داد: ما اعت��دال را گفتمان نمي دانيم، 
اعتدال يك رويداد است و يك روشي است كه در دهه فعلي ضرورتي 

براي پيشرفت محسوب مي شود. 

يك نماينده مجلس: 
دولت و مجلس عليه دولت انگليس اقامه دعوي كنند

خان�ه  يتي�م  فيل�م  اس�ت  واج�ب  مس�ئولان كش�ور  ب�ر 
انگلي�س  دول�ت  اينك�ه  درب�اره  و  ببينن�د  را  اي�ران 
موج�ب م�رگ ۹ ميلي�ون نف�ر ش�ده اقام�ه دع�وي كنن�د. 
محسن كوهكن عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس با اشاره به 
سفر بوريس جانسون، وزير امور خارجه انگليس به ايران گفت: به عنوان 
تحفه سفر حداقل حساب هاي سفارت ايران در انگستان را باز كنيد تا 

امكان انتقال پول به اين سفارت خانه وجود داشته باشد. 
به گزارش مهر، كوهك��ن نماينده مردم لنجان در نطق ميان دس��تور 
گفت: تجربه تاريخي مي گويد هرگاه استعمار نو در فشارهاي خود مردم 
گريزي و مردم كشي و حق كشي را دنبال كرده است، شيشه عمر خود 
را زودتر شكسته است. تصميم نابخردانه رئيس جمهور امريكا نيز همين 
نتيجه را در پي خواهد داشت. كوهكن خطاب به اعضاي هيئت رئيسه 
مجلس گفت: بر مسئولان كشور واجب است كه اين فيلم را ببينند. طبق 
اسناد تاريخي كه در اين فيلم به نمايش درآمده است، دولت انگليس از 
طريق ايادي خود اقداماتي انجام داده است كه موجب مرگ ۹ ميليون 
نفر شده است. مجلس و دولت بايد عليه دولت انگليس اقامه دعوي و اين 
موضوع را پيگيري كنند. وي اظهار داشت: آقاي وزير خارجه انگليس كه 
با ادعا به ايران آمده اي و هميشه زبان شما چرب بوده اما از امريكايي ها 
هم بدتر بوده ايد. حداقل به عنوان تحفه سفرتان به جاي مذاكره با اين و 
آن، حساب هاي جاري سفارت ايران را باز مي كرديد كه ما براي انتقال 

پول مشكل نداشته باشيم. 

سردار جوكار معاون پارلماني سپاه شد
س�ردار »محمد صالح جوكار« با حكم 
فرمان�ده كل س�پاه به عن�وان معاون 
پارلماني جديد س�پاه منصوب ش�د. 
به گ��زارش خبرگ��زاري ميزان، س��ردار 
سرلش��كر پاس��دار محمدعلي جعفري 
فرمانده كل سپاه پاس��داران در حكمي 
سردار »محمدصالح جوكار« را به عنوان 

معاون پارلماني سپاه پاسداران انتخاب و منصوب كرد.  سردار جوكار 
كه متولد 1۳۳6 در شهر يزد اس��ت، هنگام انقلاب مسئول بسيج يزد 
مي شود و در سال 1۳62 و در هنگام انقلاب فرهنگي همزمان با ادامه 
تحصيل در دانش��گاه اصفهان در دفاع مقدس نيز حضور مي يابد. بعد 
از پايان دوران جنگ تحميلي در مقطع كارشناس��ي ارشد در دانشگاه 
علوم پزش��كي اصفهان در رشته بافت شناس��ي پذيرفته شد و تا سال 
1۳88 كه فرماندهي س��پاه اس��تان هاي يزد، هرمزگان، چهارمحال 
بختياري، و رئيس سازمان بسيج دانش آموزي و فرهنگيان كشور را به 
عهده داشت، در اين سال در رش��ته تهديدات امنيت ملي در دانشگاه 

دفاع ملي پذيرفته. 
پيش از اين س��ردار محمدرضا يزدي معاون حقوقي و پارلماني سپاه 
پاسداران بود كه در تيرماه امسال وي با حكم فرمانده كل سپاه به عنوان 
فرمانده سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ منصوب شد. 

رضايي: عربستان بايد از گذشته خود 
عذرخواهي كند

مذاك�ره  ب�راي  ع�رب  اتحادي�ه  پيش ش�رط  تعيي�ن 
نيس�ت.  ب�رادري  و  دوس�تي  نش�انه  و  ن�دارد  معناي�ي 
محس��ن رضايي دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظ��ام در گفت و گو 
با باش��گاه خبرنگاران جوان، درباره درخواس��ت اتحادي��ه عرب براي 
مذاكره و تعيين پيش ش��رط هايي براي كشورمان، اظهار كرد: تعيين 
پيش ش��رط اتحاديه عرب براي مذاكره معنايي ندارد و نشانه دوستي 
و برادري نيس��ت. وي ادام��ه داد: برخي از كش��ورهاي اتحاديه عرب 
همچون عربستان دس��ت به كارهايي زده اند كه حتماً بايد از گذشته 

خود عذرخواهي كنند. 
دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظام تصريح كرد: ما با اتحاديه عرب 
مشكلي نداريم و براساس چارچوب هاي دوستي و ايستادگي در مقابل 
ظلم بر جهان اس��لام، مي توانيم همكاري داش��ته باشيم. دبير مجمع 
تشخيص مصلحت نظام درباره بحث شفاف سازي مالي مسئولان و ورود 
مجمع به اين مقوله، بيان كرد: چارچوب تعيين شده در مجمع تشخيص 
مصلحت نظام به دولت و مجلس ابلاغ شده و بناست قوه قضائيه سازوكار 

و بستر لازم را فراهم كند. 
وي در پاس��خ به اينكه ظاهراً اجراي اين موض��وع تاخير دارد، تصريح 
كرد: دستگاه قضا در حال آماده سازي بسترهاست، اگر از زمان اجرايش 
بگذرد وظيفه ماست كه پيگيري هاي لازم براي اجرايي كردن آن را به 

عمل آوريم. 
 

رامين حسين آباديان

     نکته 

باقری:برجامهايمنطقهايمنجربهبرنامهنفتدربرابرغذاميشود
عض�و س�ابق تي�م مذاكره كننده هس�ته اي 
گف�ت: تك�رار برج�ام در حوزه ه�اي ديگ�ر 
منجر ب�ه برنامه  نف�ت در برابر غذا مي ش�ود. 
به گزارش تسنيم، علي باقري در جمع دانشجويان 
دانش��گاه لرس��تان گفت: غربگرايان كه توسعه 
اقتصادي را در گرو لطف و كمك بيگانگان ميسر 
مي دانند، با ش��عار تعامل با بيگانگان مي خواهند 
پوششي ظاهرفريب براي وادادگي فكري خود كه 
»توسعه« را صرفاً در گرو »وابستگي« امكانپذير 
مي داند، ايجاد كنن��د. وي افزود: بر مبناي همين 
تفكر نيز ب��ود كه با وادادگي هس��ته اي در مقابل 

زياده خواهي هاي دش��منان، تصور مي ش��د نظر 
مثبت آنها جلب شده و ترغيب مي شوند تا سرمايه 
و فناوري را در اختيار ايران قرار دهند، اما همانگونه 
كه بارها رهبر انقلاب اس��لامي فرمودند مشكل 
امريكا با »ايران هس��ته اي« نيست، بلكه مشكل 
اصلي آنها »ايران اس��لامي« و »ايران مس��تقل« 
است و اگر با ايران هس��ته اي هم مقابله مي كنند 
به خاطر اين اس��ت كه اين توانمن��دي برآمده از 
روحيه خودباوري و اعتماد به نفس ملي و در يك 
كلام انقلابي گري است كه محصول ايران اسلامي 
و ايران مستقل است. باقري ادامه داد: در شرايطي 

كه جوانان مؤمن و انقلابي با دست خالي و با اتكا به 
توانمندي هاي داخلي و با روحيه انقلابي توانستند 
پيشرفت بدون اتكا به بيگانگان را محقق نمايند، 
اما غربگراي��ان كه هيچ عرضه اي ب��راي كمك به 
پيشرفت ايران اسلامي ندارند، همه همّ و غمّ خود 
را روي نابودي پيشرفت هايي متمركز كرده اند كه 
جوانان مؤمن و انقلابي ايران عزيز به وجود آورده اند 
تا القا كنند كه توس��عه بدون وابستگي امكانپذير 
نيس��ت. وي افزود: از اين رو غربگرايان شايس��ته 
كس��ب »جايزه تمش��ك طلايي« به دليل نقش 
بي بديل شان براي انهدام دستاوردهاي پيشرفت 

ملت ايران هس��تند.  معاون س��ابق دبير شوراي 
عالي امنيت ملي تصريح كرد: تنها سهم غربگرايان 
در فناوري هس��ته اي ايران، ساختن بهترين نوع 
بتن براي انهدام قلب رآكتور آب س��نگين اراك و 
پر كردن قلب تپنده هس��ته اي ايران با بتن است. 
آژانس بين الملل��ي انرژي اتمي نيز بر درس��ت و 
كامل بودن كار غربگرايان صحه گذاشته و رسماً 
مرگ نهايي و ابدي اين قلب را تأييد كرده است. 
باقري گفت: تاريخ شهادت خواهد داد نقشي كه 
غربگرايان در سركوب استعدادهاي خلاق جوانان 

ايراني داشته و دارند، خود غربي ها ندارند. 

      ايرنا: دكتر روحاني، رئيس جمهور به منظور شركت و سخنراني در 
اجلاس فوق العاده سران سازمان همكاري اسلامي در خصوص قدس 
شريف، عصر سه شنبه 21 آذر ماه به تركيه سفر مي كند. اين اجلاس 

از صبح چهارشنبه در استانبول آغاز مي شود. 
        مه�ر: عبدالرض��ا رحماني فضلي، وزير كش��ور ضم��ن تقدير از 
مجريان برگزاري مناسب مراسم هاي روز دانشجو، گفت: مراسم هاي 
روز دانشجو در آرامش كامل برگزار ش��د. در همين ارتباط اسماعيل 
جبارزاده معاون سياسي وزير كش��ور نيز گفت: هيچ برنامه اي را براي 
16 آذر منع نكرده بوديم و هيچ برنامه اي لغو نشد و  اگر هم  شده باشد 

دلايل ديگري داشته است. 

 خانه ملت

لاريجاني: برجام حتي مشكل بانكي سفارت ايران در لندن را حل نكرد
گله گذاري مردي كه برجام را در 20 دقيقه تصويب كرد از كشوري كه روي برجام 20 سال فكر كرد


